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§ 17
Medborgarförslag gällande utplacering av fågelmat och 
om träd på Långholmen 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2021/138

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
utplacering av fågelmat och om träd på Långholmen. Förslaget 
gällande utplacering av fågelmat innebär att lådor, som förses med 
lock och skopa, placeras ut över hela staden där fåglar håller till. 
Förbipasserande som är på promenad har då, enligt 
förslagsställaren, möjlighet att mata fåglarna. Förslaget som rör träd 
på Långholmen har sin bakgrund i att ett träd fällts vid 
Långholmsbron i vintras. Förslagsställaren föreslår med anledning 
av detta att träd i största möjliga utsträckning ska bevaras då de 
bidrar med positiva värden och om ett träd ska fällas måste en 
arborist först undersöka trädet.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget är positivt då 
det visar på omtanke om stadens fåglar samt pekar på trädens stora 
betydelse.

Sedan vintersäsongen 2020/2021 har förvaltningen upphört med att 
ställa ut fågelbord för matning på grund av en ökande 
råttproblematik samt risk för salmonellasmitta. Förvaltningen anser 
därför att förslaget att placera ut lådor för spridning av fågelmat inte 
är lämpligt.

Det träd som beskrivs i förslaget var en alm som stod placerad öster 
om Långholmsbron. Almen har fällts av trafikkontoret på grund av 
almsjuka. Det är trafiknämnden som ansvarar för hanteringen av 
almsjuka träd inom staden.

Vad gäller fällning av träd, som utförs av stadsdelsförvaltningen, 
görs det främst i de fall då träd utgör risk för skada på tredje man 
eller egendom. Vidare utförs i de flesta fall en besiktning av träden 
av arborist innan beslut tas om fällning.
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Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2021/138-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

gällande utplacering av fågelmat och om träd på 
Långholmen

 450949 2021_138_Avidentifierad
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